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Dagsorden:  
 
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat (mangler) 
3. Nyt fra institutlederen 
4. Nyt fra forskningsmiljøerne 
5. Forskningsmiljøernes hjemmesider 
6. Ph.d. optag i København 
7. FUS 
8. Forskningslederrollen 
9. Evt. 

 
 

Ad 1: Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. Punkt nr. 8 vil blive diskuteret kort og komme på dagsordene 
til næste møde, hvor der er et større fremmøde. 

 
Ad 2: Godkendelse af referat (mangler) 

Referatet bliver udsendt senere 
 
Ad 3: Nyt fra institutlederen 

• Rasmus orienterede om Instituttets økonomi. Der var budgetforhandlinger i sidste uge (uge 
43), hvor budgettet blev godkendt. Stillingplanen for 2013 blev ligeledes godkendt. 
Indtægterne for STÅ, ekstern finansiering og Ph.d.-området stiger, hvorimod det er 
faldende på BFI-området. Dette skyldes bl.a., at fokus var været på andre områder end 
publiceringsdelen. Rasmus vil gerne sætte mere fokus på publiceringsaktiviteten fremover. 
I 2011 havde Instituttet budgetteret med indtægter for 68 mio. kr., i 2013 er beløbet 95 
mio. kr. 



 

 Side 2 af 3 

• Der er i samarbejde med Institut for Statskundskab blevet lavet en rammeaftale med 
Aalborg Kommune, Familie- og Beskæftigelsesområdet. Aftalen indeholder bl.a. muligheder 
for at bruge Aalborg Kommune som case, studerende kan komme i praktik samt der kan 
laves fælles projekter evt. med Ph.d.-studerende.  
Der er pt. indgået et samarbejde om et Ph.d.-forløb, hvor den studerende er indskrevet 
under Institut for Statskundskab.  
Der vil blive afholdt en konference årligt, hvor omdrejningspunktet er centrale 
problemstillinger inden for det sociale område. 
Der nedsættes en styregruppe bestående af to repræsentanter fra hver af parterne. 
Styregruppen mødes to gange årligt, hvor hvert møde vil omhandle et bestemt tema samt 
status på samarbejdet. 
Hanna Manata og Winnie Kjærsdam er kontaktpersonerne fra Aalborg Kommune. 

• Inden jul vil forskningslederne få en mail fra Rasmus og Johanne vedrørende, at der skal ske 
en opdatering af forskningsmiljøernes forskningsstrategi. De skal være færdige primo 2013.  
Miljøerne skal revidere deres strategi én gang årligt. Når strategien udarbejdes, må 
stillingsplanen gerne tænkes ind i den. 

• Både VIP og TAP har travlt for tiden, men det er meget vigtigt, at deadlines bliver 
overholdt, og hvis de ikke kan det, så giv besked i god tid. 

• Instituttets hjemmeside og intranet skal gerne være færdige inden jul. Det er meningen 
fremover, at der afsættes ca. 2 timer/uge til opdateringer mm på 
hjemmesiden/intranettet. Hjemmesiden vil være et centralt informationsforum fremover. 

• Fra 2013 vil der blive lavet to medarbejdermøde pr. semester. 
• Hvis forskningslederen fremover ikke selv kan deltaget i Forskningsudvalgsmøderne, skal 

der sendes en repræsentant fra miljøet. 
 
Ad 4. Nyt fra forskningsmiljøerne 

• LEO: LEO søger VELUX fonden om muligheden for at lave et gæsteprofessorat med Erling 
Rasmussen, som er professor ved Department of Management i Auckland, New Zealand. 
Ønsket er at han kommer til Aalborg i foråret 2013.  
LEO har søgt Arbejdsmiljøforskningsfonden om midler til et immigrant projekt inden for 
slagteri og bygning.  
I LEO diskuterer medlemmerne hinandens artikler. LEO vil måske lave en antologi. 

• CASTOR: Lars fortalte om bogreceptionen, som havde været hyggelig, og at det generelt 
var en god måde at gøre det på/afsluttet et projekt. 
MARS kører stadig. Tillids-projektet kører stadig.  
Midlerne fra FSE omfatter både en post.doc. stilling (Oline) og et Ph.d. stipendiat. 
Det er vigtigt at få lukket gamle projekter, inden nye startes op. 
I november begynder Jeppe Fuglsang, som er uddannet sociolog fra Instituttet, i et ½ års 
løntilskudsjob.  

• COMA: Der er pt. 15 medlemmer – nr. 16 kommer i næste måned. Der har været en stor 
tilgang af Ph.d.-studerende – der er begyndt fem siden opstarten af COMA. Der bliver ansat 
yderligere en Ph.d.-studerende (Jannie Kirstine Christensen) i TeleCare Nord-projektet, 
hvilket er i samarbejde med Regionen.  
Janne fortalte om COMAs 2-dages strategiseminar, som blev afholdt i september.  
COMA mangler eksterne midler, men man er i gang med at søge.  
COMA får måske projektet FLO (Fremtidig Ledelses Organisering) hjem. Projektet er i 
samarbejde med Sundhedsdirektøren m.fl. i Region Nordjylland.   
Janne orienterede om, at der i COMA generelt sker meget. 

• SocMap: Lisbeth orienterede om, at de havde genansøgt FSE om midler, hvilket bl.a. 
inkluderer en 1 post doc., 1 Ph.d.-stipendiat + forskningstid.  



 

 Side 3 af 3 

SocMap er i gang med at oversætte nogle engelske index´er til danske standarter. 
I miljøet bliver hinandens oplæg ofte diskuteret. Annette Romani laver et prøveforsvar af 
hendes Ph.d.-afhandling foran miljøet. 
SocMap er i gang med at søge midler hjem til projekter.  
Belonging-projektet skal snart afsluttet. Assisteret befrugtning-projektet afsluttes næste 
efterår. 
Der er fire artikler på vej fra miljøet. 
Lisbeth er på vej ud af FSE, hvilket betyder mere luft i kalenderen fremover. 
SocMap har fået midler fra Obel Fonden. 
 

Der er tale om at lave en institutantologi omhandlende Aalborg. Den skal indeholde 8-10 bidrag 
fra Instituttets ansatte samt et metakapitel, der samler op på det hele. 

 
Ad 5: Forskningsmiljøernes hjemmesider 

Forskningsmiljøernes hjemmesider skal opdateres. Forskningslederne vil få en mail fra 
Rasmus og Johanne i løbet af november omkring tidsplanen for dette.  
Fakultetet har besluttet, at de vil finansiere oversættelsen af hjemmesiderne fra dansk til 
engelsk.  
 

Ad 6: Ph.d. optag i København 
Der sidder pt. 6 Ph.d.-studerende i København, og måske kommer der 3-4 mere i 
begyndelsen af 2013. Det er vejlederens opgave at sørge for Ph.d.’en.  
Det er generelt et problem, at Ph.d.’erne sidder fysisk placeret i København, når deres 
vejleder sidder i Aalborg.  
 

 
Ad 7: FUS 

Punktet kommer på dagsordenen til næste møde 
 
Ad 8: Forskningslederrollen 
Der blev kort diskuteret, hvad rollen som forskningsleder er, og hvad kan Institutlederen bruge 
forskningslederne til og omvendt?  
 
Det blev særligt diskuteret, hvorledes information fra forskningsudvalget blev videreformidlet til 
forskningsmiljøerne, og det blev klart, at der er forskelig praksis i miljøerne.  
 
Punktet er et fast punkt på dagsordenen, og diskussionen bliver genoptaget på næste 
forskningsudvalgsmøde 
 
 
Ad 9: Evt. 
Arno Viktor Nielsen kommer og holder foredrag til Institutseminariet, som afholdes d. 8.-9. 
november 2012 


